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Notulen van de openbare vergadering van de commissie Bestuur, Financiën en Cultuur, 

gehouden op 10 maart 2008 om 19.30 uur in het gemeentehuis te Emmeloord. 

 

Aanwezig zijn: de dames E. van Elk (PU), S.J. Schrijver-Brouwer (PvdA/GroenLinks) en 

J.W Sparreboom-van der Spoel (VVD) en de heren E. van de Belt (Fractie Van de Belt), 

L.H.M. Lammers (ONS), D. Pausma (ONS), A. Poppe (CU-SGP), P.J. Sanderse (CDA),  

J. Visser (CU-SGP), leden van de commissie  

 

Voorzitter:   mevrouw J. Faber-Slootheer 

Burgemeester:  mr. W.L.F.C. ridder van Rappard 

Wethouder:   de heer L.G. Voorberg (bij presentatie project Abreshia)  

Commissiegriffier:  de heer W.K. Vaartjes 

Afwezig: de heren W.C. Haagsma (PU), H. Torenbeek (CDA), leden 

van de commissie en wethouder A.H.T van Meijel  

 

 

1. Opening en mededelingen 

 
De VOORZITTER opent de vergadering met een woord van welkom. Zij deelt mee dat de 

heer Torenbeek afwezig is en vervangen wordt door de heer Wolters, dat de heer 

Haagsma afwezig is en vervangen wordt door de heer T. Tuinenga en dat wethouder Van 

Meijel afwezig is. Zij introduceert mevrouw H. Kuper die het millenniumproject Noord-

oostpolder-Abreshia zal introduceren.  

 

2. Vaststelling agenda 

Er wordt een extra agendapunt ingelast. Voordat het vragenuurtje aan de orde komt, zal 

eerst mevrouw H. Kuper van de COS Flevoland het derdewereldproject in Abreshia in 

Ghana introduceren. 

 

Introductie van het millenniumproject Noordoostpolder-Abreshia. 

 

Mevrouw KUPER vertelt dat zij werkt voor COS Flevoland, een organisatie die onderdeel 

is van 'Action', het centrum voor maatschappelijke ontwikkeling. Deze organisatie zet 

zich in voor het welzijn in het gebied Flevoland. De gemeente Noordoostpolder verzocht 

de COS een project aan te dragen waarbij een bijzonder accent moest vallen op realisatie 

van Millenniumdoel 4. COS Flevoland heeft de gemeente Noordoostpolder geadviseerd te 

kiezen voor het School Feeding Program in Abreshia (Ghana) dat door de Stichting Wo-

men Concern (SWOC) was gestart. Het is verheugend dat de gemeente Noordoostpolder 

gekozen heeft voor dit project in het kleine plaatsje Abreshia in Ghana, omdat in de 

praktijk de grote stromen ontwikkelingsgeld van het ministerie van Ontwikkelingssa-

menwerking bijna altijd naar de grote steden of de grootstedelijke gebieden gaan. Met de 

keus van de werkgroep voor het project in Abreshia wordt het ook voor deze kleine stad 

mogelijk de millenniumdoelen voor 2015 te halen. De relatie is tweezijdig. De bevolking 

van de gemeente Noordoostpolder zal in de eigen gemeente betrokken worden bij dit 

project. In Abreshia zullen de contacten verlopen via de Stichting Women Concern 

(SWOC). Contactpersoon is mevrouw B.E. Williams uit Lelystad die zelf uit het KEAA-

district afkomstig is. Met de netwerken die Barbara Williams heeft, zal getracht worden 

het schooltje te voltooien. Het gebouw staat er al, maar de school is volledig verstoken 

van water, sanitair en leermiddelen. De hulp van de gemeente Noordoostpolder stelt de 

school in staat te worden opgenomen in het School Feeding Program. Dit lopende project 

in Ghana is erop gericht om die kinderen die op grote afstand van de school wonen, tus-

sen de middag te voorzien van een maaltijd. Zo'n maaltijd is voor de ouders een stimu-

lans hun kinderen naar deze school te laten gaan, omdat ze weten dat de kinderen ten 

minste te eten krijgen. Het klinkt misschien basaal, maar zo is de situatie nog steeds in 

grote delen van Afrika. Behalve de bijdrage voor de maaltijd moeten ouders ook geld 

hebben voor schooluniformen, omdat deze uniformen verplicht zijn.  
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Als deze school levensvatbaar is, krijgen ook de boeren uit de omgeving een mogelijk-

heid hun producten aan de school te leveren. De steun aan de school betekent daarom 

ook een stimulans aan de lokale economie. Dit komt dan weer ten goede aan de vrou-

wen, omdat in Afrika de vrouwen zich inzetten voor de landbouw. Op deze wijze wordt 

niet slechts één millenniumdoel (onderwijs) maar meerdere doelstellingen gerealiseerd.  

 

Er zijn andere redenen waarom dit project werd aanbevolen. Dit project is niet bedoeld 

voor de bestuurders, maar laat de gehele bevolking van de Noordoostpolder participeren. 

Voor iedere burger kan inzichtelijk gemaakt worden wat er dankzij zijn of haar hulp in 

Ghana gerealiseerd kan worden. Ook de kinderen op de basisschool zullen door gastspre-

kers geïnformeerd worden over het wel en vooral het wee van hun leeftijdsgenoten in 

Afrika. Door middel van een dergelijk project worden de kinderen direct betrokken bij de 

millenniumdoelen en worden deze voor hen gevisualiseerd en concreet gemaakt. In het 

kader van de millenniumdoelstellingen krijgt de gemeente Noordoostpolder een kalender 

voor het jaar 2009 die via de schoolkinderen verspreid kan worden. Daarnaast is in het 

projectvoorstel opgenomen om met de schooljeugd en de bevolking van de Noordoost-

polder specifieke aandacht te besteden in de vorm van activiteiten aan de ' dag van de 

armoedebestrijding', die altijd op 16 oktober plaatsvindt. 

Met te kiezen voor dit project, betoont de gemeente Noordoostpolder zich een echte mil-

lenniumgemeente, omdat nu de doelen geconcretiseerd worden. COS Flevoland heeft het 

volste vertrouwen dat de inzet van bestuur, gemeenteraad en bevolking van Noordoost-

polder bijdraagt tot de bewustwording dat er meer is tussen hemel en aarde dan de wel-

vaart die wij kennen. 

 

De VOORZITTER bedankt mevrouw Kuper en nodigt de commissieleden uit te reageren.  

 

De heer LAMMERS heeft de website van het ministerie van Buitenlandse Zaken geraad-

pleegd en gevonden dat van de € 78 miljoen ontwikkelingshulp die structureel naar Gha-

na gaat, er 73% goed tot redelijk goed besteed wordt. Nu bekend is dat er al zoveel geld 

naar Ghana gaat, waarom dan voor dit project gekozen? Is de slagingskans doorslagge-

vend geweest? Er zou bijvoorbeeld ook voor een project onder kindsoldaten in Sierra  

Leone gekozen kunnen worden. Welke argumentatie ligt hieraan ten grondslag? Vergele-

ken met dat enorme bedrag dat er via het ministerie al naartoe gaat, is de bijdrage van 

onze gemeente maar een luttel bedrag. 

 

Mevrouw KUPER verduidelijkt dat het grootste deel van de landelijke ontwikkelingshulp 

naar de grote steden gaat en zodoende de maximale aandacht altijd gericht is op de 

grootstedelijke gebieden. Dit schoolproject is een kleinschalig project in een plattelands-

gemeente. Bovendien is geprobeerd voor de gemeente Noordoostpolder een goede part-

ner te zoeken. Dit is een vereiste, om zorg te dragen voor een gemeente op afstand. 

Door de samenwerking met SWOC is er een goede ingang bij de plaatselijke bevolking en 

ook een goede verstandhouding met de 'chief', de burgemeester van Abreshia, te ver-

wachten. Mevrouw Williams, die als contactpersoon zal functioneren, is zelf afkomstig uit 

die gemeenschap. Zij bezoekt haar geboortestreek minimaal twee keer per jaar en in 

haar kielzog volgen de containers met kleding en alle zaken die men daar broodnodig 

heeft. Zij is ook in staat te controleren of de hulp daadwerkelijk goed terechtkomt. 

Het bedrag dat de gemeente Noordoostpolder opbrengt, lijkt misschien klein, maar om-

dat het in zo'n kleine lokale gemeenschap terechtkomt, hebben enkele euro's al een 

groot effect. Het is een impuls waarmee een grotere machinerie in werking wordt ge-

steld. Deze werking is duurzaam en wordt gedragen door de lokale bevolking en niet op-

gelegd vanuit een westerse wijsheid. De hulp wordt geboden op grond van een lokale 

vraag. Een belangrijk voordeel is dat de chief er helemaal achter staat en in zijn waar-

digheid wordt gelaten omdat deze hulp niet via de hoofdstad komt.  

 

De heer VISSER vraagt hoe de organisatorische structuur in elkaar steekt. Zijn er nog 

andere organisaties bij betrokken behalve COS Flevoland en SWOC? Zijn er andere in-

stanties of gemeenten die ditzelfde project ondersteunen? 
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Mevrouw KUPER legt uit dat Stichting Women Concern een Nederlandse stichting is die 

vrouwen in Ghana wil ondersteunen, zodat zij financieel en economisch onafhankelijk 

kunnen zijn. In het plaatsje Abreshia wordt samengewerkt met de 'counterpart', dat is de 

Stichting Baranton Development Organisation. Deze kleine, officieel erkende NGO, is ac-

tief in dit gebied met het opzetten van kleinschalige projecten voor de lokale bevolking.  

Het samenwerken met een goede counterpart, een lokale NGO, is ook een strikte voor-

waarde die de NCDO stelt voor het verlenen van subsidies.  

De gemeente Noordoostpolder mag dit project als het 'eigen' project beschouwen maar 

dan wel zo dat men samenwerkt met reeds bestaande kanalen en middelen die in  

Abreshia bezig zijn. Zonder goede counterpart lukt ontwikkelingshulp niet.  

 

De VOORZITTER vraagt de verantwoordelijke portefeuillehouder informatie te geven. 

 

Wethouder de heer VOORBERG deelt mee dat de gemeenteraad een bedrag van 

€ 50.000,00 ter beschikking heeft gesteld voor dit millenniumproject. De helft is bestemd 

voor het project en de rest is bestemd voor het opzetten van allerlei activiteiten rondom 

de millenniumdoelen, inclusief de voorlichting aan de plaatselijke bevolking en de jeugd.  

Er is een stuurgroep gevormd waarin behalve enkele ambtenaren ook vier raadsleden op 

persoonlijke titel hebben plaatsgenomen. Vanuit de samenleving zal met enkele enthou-

siaste burgers een groep worden gevormd die als een soort klankbordgroep functioneert. 

Vervolgens worden de scholen en het bedrijfsleven erbij betrokken. Van het bedrijfsleven 

wordt niet alleen geldelijke ondersteuning verwacht maar ook het inschakelen van de 

aanwezige expertise, bijvoorbeeld op het gebied van landbouw of waterhuishouding. In 

de praktijk zal er vanzelf een verbreding komen, als mensen zich spontaan aanmelden. 

Het gaat erom vooral de jeugd erbij te betrekken. De gemeentelijke steun van 

€ 25.000,00 kan door de inzet van de burgers en de jongeren worden verdrievoudigd.  

 

3. Verslag van de vergadering van 7 februari 2008 

De heer POPPE wil naar aanleiding van de discussie over de jaarwisseling in het verslag, 

de commissieleden herinneren aan de bijeenkomst van de VNG die gehouden wordt op 

26 maart a.s. met het thema over de jaarwisseling, over schade en vuurwerk. Tot nu toe 

waren er vanuit de gemeente Noordoostpolder nul aanmeldingen. Vandaar de oproep om 

bij die VNG-bijeenkomst aanwezig te zijn.  

De notulen van 7 februari 2007 worden vastgesteld.  

 

4. Spreekrecht 

Er zijn geen insprekers. 
 

5.  Vragenuurtje 

Mevrouw SCHRIJVER stelt vragen naar aanleiding van een mail waarin werd geklaagd 

over het feit dat de millenniumgemeente Noordoostpolder is gestopt met het gebruik van 

Max Havelaarkoffie, terwijl dit gebruik na een raadsmotie was ingevoerd. 

- Is deze klacht juist en maakt de gemeente geen gebruik van Max Havelaarkoffie? 

- Als dit is stopgezet, wat waren de redenen en waarom zijn de raadsleden daarover niet 

ingelicht?  

 

De heer RIDDER VAN RAPPARD kan tijdens de vergadering geen antwoord geven, omdat 

er geen besluit van B&W over de Max Havelaarkoffie is geweest. Het wordt onderzocht en 

het antwoord komt later.  

 

Mevrouw VAN ELK citeert uit het verslag van de raadsvergadering op 7 november 2007 

waar staat "de burgemeester heeft zich goed ingespannen voor de politiesterkte van de 

Noordoostpolder. Onder andere zou hij graag inzichtelijk willen hebben wat er op basis-

eenheidniveau door de politie in te zetten is. Mevrouw Horzelenberg deed daarop de toe-

zegging dat tijdens de volgende vergadering (die van 6 februari 2008) meegedeeld zou 

worden welke ruimte de gemeente/burgemeester heeft om formatie lokaal in te zetten". 
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- Is dit gebeurd? Als er iets gebeurd is, wil de burgemeester daarover iets meedelen?  

 

De heer RIDDER VAN RAPPARD verduidelijkt dat als men in de politiebranche over fte's 

spreekt, men goed moet onderscheiden dat politiemensen gesalarieerd worden al naar 

gelang de rang. Verder bestaat er een groot verschil tussen politiesterkte op papier en 

daadwerkelijke sterkte. Dit verschil komt doordat een gedeelte van de politie moet wor-

den afgestaan via de regionale meldkamer aan grootschalig politieoptreden of soms aan 

de ME. De basiseenheid van de politie in de Noordoostpolder bestaat uit 69 politiemen-

sen. Het aantal dat effectief wordt ingezet, is dan veel lager. Dit verschil tussen 'forma-

tief' en 'organiek' noopte hem tot het stellen van die vragen zoals die in het verslag van 

7 november 2007 genotuleerd zijn. Het is heel belangrijk inzicht te hebben in wat precies 

de feitelijke sterkte is. Omdat spreker geen cijfers bij zich heeft, belooft hij later schrifte-

lijk een overzicht te geven wat de effectieve sterkte van de basiseenheid is.  

 

De heer SANDERSE heeft opmerkingen over en stelt vragen naar aanleiding van het 

jaarplan van de politie.  

- In het jaarplan zou meer moeten staan over de rol van de gemeenteraad.  

- Er zou meer aandacht moeten zijn voor een integrale benadering.  

- De CDA-fractie wil meer aandacht voor thema's als: toezicht, veiligheid, bekendheid 

wijkagenten, toenemend vandalisme. 

- Het college zou een integrale veiligheidsvisie moeten formuleren, zodat de raad zich 

kan uitspreken over de prioriteiten in de gemeente Noordoostpolder.  

- De Tweede Kamer heeft onlangs de mogelijkheid tot bestuurlijke boetes ingeperkt, zo-

dat een zichzelf terugbetalend eigen beleid vrijwel onmogelijk wordt.  

- Het CDA wil weten wat de visie van de burgemeester is op deze zaken.  

 

De heer RIDDER VAN RAPPARD merkt op dat bij de herziening van de Politiewet vaak ge-

zegd werd dat de rol van de gemeenteraad sterker zou worden. Dit blijkt niet het geval. 

Het is een fictie te menen dat de raad via de burgemeester veel invloed heeft op de vei-

ligheid. Hooguit kan de raad wat prioriteiten in algemene zin als speerpunten naar voren 

schuiven. Deze punten blijken praktisch beperkt tot vier terreinen: jeugd(criminaliteit), 

inbraken in woningen, verkeersveiligheid en veiligheid op bedrijfsterreinen. Ervaringen 

uit het verleden lieten zien dat grootschalig politieoptreden alle prioriteiten zo ineens on-

deruithaalt. De wens om meer te besturen is begrijpelijk en herkenbaar, maar in de 

praktijk blijkt dat alleen op de hoofdlijnen te kunnen  

Vanaf september 2007 probeert het gemeentebestuur uit te zoeken wat er wel en niet 

kan bij het opleggen van bestuurlijke boetes. Bij de bespreking over de begroting zal 

daarover duidelijkheid verschaft worden. 

 

Mevrouw SPARREBOOM vraagt over de voortgang in de 'zaak Knopperts'.  

 

De heer RIDDER VAN RAPPARD zegt dat men in de deze rechtszaak bezig is met het tra-

ject 'dwangsom' en er geen vorderingen zijn te melden. Er loopt een aantal procedures 

om de rechten niet te verspelen. De afspraken over termijnen die met de heer Knopperts 

in het bijzijn van zijn mediator zijn gemaakt, worden niet gehaald. Knopperts weet heel 

goed dat de gemeente niet akkoord gaat met de bestaande molens. Deze situatie kan 

niet lang meer voortduren. 

 

De heer LAMMERS heeft twee opmerkingen/vragen.  

- De ONS-fractie maakt zich ernstige zorgen over de criminaliteit. Het aantal diefstallen 

neemt toe en ook zijn er veel kleine diefstallen die 's nachts in de polder plaatsvinden. 

Eens werd de politie gebeld omdat er een auto van € 30.000,00 was gestolen. De politie 

verscheen niet ter plekke, maar na drie kwartier kwam slechts de mededeling de volgen-

de ochtend op het bureau te komen. De ONS-fractie wil de burgemeester opdragen deze 

zorg die er bij de burgers leeft, door te geven aan de politie.  
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- Het is 49 jaar geleden dat de onafhankelijkheid van Tibet in de verdrukking kwam. 

Waarom heeft de gemeente Noordoostpolder, zoals vele andere gemeenten afwijkend 

van het rijksbeleid, vandaag niet gevlagd uit solidariteit met het Tibetaanse volk? 

 

De heer RIDDER VAN RAPPARD beantwoordt de vragen als volgt: 

- De politie handelde overeenkomstig een afgesproken beleid. Kan de dader na een delict 

nog gepakt worden, dan is de politie zo snel mogelijk ter plekke. Als de dader gevlogen 

is, dan wordt, vanwege de beperkte personeelsaanwezigheid, gekozen welke locatie voor 

de agenten de hoogste prioriteit heeft om aanwezig te zijn. 

- Hoewel een solidariteitsbetuiging met Tibet een sympathieke gedachte is, koos de ge-

meente Noordoostpolder ervoor het rijksbeleid te volgen aangaande het vlaggen. Alleen 

als er heel zwaarwegende argumenten zijn, kan daarvan worden afgeweken. Dat zou in 

een raadsvergadering kunnen worden besloten.  

 

6. Agendapunten 

 

 6.1 Begrotingsrichtlijnen 2009 

 

De heer POPPE vindt dat er sprake is van een forse verhoging. Met het oog op het infla-

tiepercentage en de ontwikkelingen en plannen in de gemeente Noordoostpolder is de 

verhoging wel te rechtvaardigen. Desondanks wil spreker de verhogingen in eigen fractie 

bespreken. Het gaat bijzonder over punt 8, over de verhoging van de grondprijzen bij 

bedrijventerreinen. De fractie van de ChristenUnie/SGP denkt na over een loskoppeling 

van woningenmarktbeleid en bedrijfsterreinenmarktbeleid. Uit de toelichting bij punt 8 

blijkt dat er nog onderzoeken plaatsvinden waarvan de resultaten nog niet bekend zijn. 

De ChristenUnie/SGP wil bezien of de voorgestelde 2%-verhoging wel gevolgd moet wor-

den.  

 

De heer LAMMERS vraagt de heer Poppe of deze loslating eenmalig en incidenteel is of 

structureel. Hij wil van de ChristenUnie/SGP weten of de verhoging te hoog wordt gevon-

den of dat de bezwaren voortkomen uit het te verwachten economische aanjagende as-

pect zoals ook het college aangeeft. 

 

De heer POPPE verduidelijkt dat in het voorstel sprake is van een gelijke tred in de ver-

hoging in de bedrijfsterreinenmarkt en de woningenmarkt. Wel zou deze koppeling opge-

heven kunnen worden. Tot nu toe werd vooral gefocust op de bedrijvenmarkt, dus het 

aantrekken van bedrijven. Het is ook mogelijk meer te focussen op de woningbouw. 

 

De heer LAMMERS wil graag duidelijkheid over wat de ChristenUnie/SGP precies voor-

stelt. Keurt deze partij de verhoging met 2% voor de bedrijven goed en moet in deze vi-

sie alleen de woningbouw vrijgelaten worden? Of heeft de ChristenUnie/SGP moeite met 

de verhogingen voor de beide categorieën?  

 

De heer POPPE kan op dit moment geen mededeling doen, dit moet eerst in de fractie 

besproken worden.  

 

De heer TUINENGA vindt het jammer dat de ChristenUnie/SGP geen definitieve stand-

punten in de commissie kenbaar maakt. Zodoende vindt in de raadsvergadering deze 

discussie plaats. 

 

De heer POPPE herhaalt dat er voor de verhoging wel argumenten zijn, maar dat in de 

marges, andere keuzen denkbaar zijn. In de toelichting wordt ook gezegd dat er "voorlo-

pig" een verhoging van 2% wordt aangehouden, terwijl er nog onderzoeken gaande zijn 

waarvan de uitslag niet bekend is. Steeds lag de nadruk op het aantrekken van bedrij-

ven. Het is bekend dat de woningbouw stagneert. Daarom overweegt de Christen-

Unie/SGP-fractie loskoppeling. Momenteel is het onmogelijk te zeggen of dan de ene kant 

met 1,5% of de andere kant met 2,5% moet zijn.  
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De VOORZITTER concludeert dat het standpunt van de ChristenUnie/SGP nog niet is ge-

vormd, hoewel er wel signalen zijn afgegeven. 

 

Mevrouw VAN ELK wil het voorstel in de fractie bespreken omdat de Politieke Unie moeite 

heeft met de verhogingen. Dat geldt met name voor de verhoging voorgesteld bij punt 7 

en punt 9. Er zal beter uitgelegd moeten worden waarom die verhoging met dat percen-

tage nodig is. 

 

Mevrouw SPARREBOOM herinnert aan de meerjarenramingen 2008-2011 waar werd aan-

gegeven dat het niveau van 2008 gehandhaafd zou worden. Nu komt er toch een verho-

ging. Dat geldt ook voor de verhoging zoals die in punt 7 wordt voorgesteld. De VVD-

fractie is daar niet erg enthousiast over. 

 

De heer LAMMERS heeft geen behoefte in de eerste termijn te reageren, omdat de ONS-

fractie duidelijke standpunten heeft en die komen dan wel in de tweede ronde. 

 

De heer VAN DE BELT vindt de verwachte inschatting van het inwoneraantal van 46.000 

niet reëel. De inwoners van het asielzoekerscentrum behoren niet te worden meegeteld. 

 

Mevrouw SCHRIJVER wil dat bij punt 4 een afspraak wordt gemaakt over welk percenta-

ge werkelijk nodig is voor de loonsverhoging. Bij punt 7 moet de ozb apart worden ver-

meld. 

 

De heer RIDDER VAN RAPPARD legt uit wat de uitgangspunten zijn. De begrotingsrichtlijn 

is niet meer en niet minder dan een instrument om het gewenste beleid door te laten 

gaan. Wie ervoor kiest met de percentages onder de loon- en prijsstijgingen te gaan zit-

ten, die maakt in feite de verdeelproblematiek groter. Om die reden adviseert spreker 

deze voorstellen goed te keuren. Bij de begrotingsbehandeling kunnen alsnog keuzen 

worden gemaakt.  

De vragen worden als volgt beantwoord: 

- De inflatiepercentages zijn overgenomen van de CBS, VNG en andere instanties.  

- Aangaande de grondprijzen is het raadzaam deze als rekenmodellen over te nemen. 

Wie er nu voor kiest onder de norm te gaan, die moet wel bedenken wat voor conse-

quenties dat kan hebben. Ook hier geldt dat er bij de begrotingsbehandeling mogelijkhe-

den genoeg zijn om andere keuzen te maken. 

- De standpunten van de PU over de verhoging zijn bekend en werden gehoord. 

- Het inwonersaantal is berekend conform de voorschriften van het rijk. Daar horen ook 

de bewoners van asielzoekerscentra bij.  

- De overzichten die bij de Voorjaarsnota horen, geven gedetailleerd inzicht over de in-

komsten en uitgaven van de gemeente en daar wordt dan de ozb ook apart genoemd. 

 

De heer LAMMERS merkt op dat de commissieleden nu wel een besluit nemen over de 

voorgestelde percentages. Tijdens de discussie over de Voorjaarsnota's mogen dan aan-

passingen voorgesteld worden, maar nu wordt de koers vastgelegd.  

 

De heer RIDDER VAN RAPPARD is van mening dat de goedkeuring van de voorgestelde 

verhogingen meer een soort automatisme is en voorwaarde is om bij de Voorjaarsnota 

überhaupt nog keuzen te kunnen maken. Raadsleden hebben een kaderstellende rol en 

daar valt ook het goedkeuren van algemene uitgangspunten onder die door het college 

gehanteerd worden. Tijdens de behandeling van de Voorjaarsnota zijn er mogelijkheden 

om door middel van het budgetrecht allerlei veranderingen en aanpassingen voor te stel-

len.  

 

De VOORZITTER vat de uitleg van de burgemeester samen door te zeggen dat het nu al-

leen gaat om de goedkeuring van afgesproken uitgangspunten en dat er later mogelijk-

heden zijn om wijzigingen en aanpassingen voor te stellen.  
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Zij stelt voor in een tweede ronde uit te spreken of het voorstel als hamerstuk of als be-

spreekstuk naar de raad moet gaan.  

 

De heer LAMMERS zegt dat de ONS-fractie akkoord gaat met dit stuk, echter met de 

kanttekening dat ONS kiest voor een splitsing tussen de verhogingen van de bedrijfster-

reinen en de grondprijzen voor de woningen. De mogelijkheid bestaat dat ONS het eens 

kan worden met het standpunt van de ChristenUnie/SGP, mits goed uitgelegd. De discus-

sies over punt 2 en 4 moeten nog gevoerd worden. 

 

Mevrouw SPARREBOOM (VVD), mevrouw VAN ELK (PU), de heer POPPE (Christen-

Unie/SGP) kiezen ervoor het voorstel als bespreekpunt naar de raad te laten gaan. 

 

Mevrouw SCHRIJVER (PvdA/GroenLinks), de heren SANDERSE (CDA), VAN DE BELT 

(Fractie Van de Belt) vinden het voorstel een hamerstuk.  

 

 6.2 Project 'De nieuwe polderschuur' 

 

De heer SANDERSE pleit voor een praktische insteek, dat wil zeggen dat de voordelen 

voor de boeren moeten zijn. Toetsing van welstand kan vervallen en leges zouden kwijt-

gescholden kunnen worden. Het is belangrijk dat de polderschuur in meerdere maten 

mogelijk is en er variaties denkbaar zijn. Aan de boeren moet duidelijk gemaakt worden 

wat het prijsvoordeel is als voor dit type schuur wordt gekozen.  

 

De heer TUINENGA heeft dezelfde vragen als vorige spreker en heeft daarnaast twijfels 

of een dergelijk model wel kans van slagen heeft. Elke boer heeft zijn eigen wensen en 

een schuur is altijd maatwerk. Spreker is benieuwd hoe deze polderschuur eruit zal zien 

en wat de afmetingen worden. 

 

Mevrouw SCHRIJVER sluit zich aan bij de vorige twee sprekers en voegt eraan toe dat er 

bij de keuze goed rekening met milieu en groen gehouden dient te worden.  

 

De heer POPPE vindt het voorstel een goed plan. Te vaak ziet men thans de schuren ge-

schilderd in een bonte schakering van kleuren. Naar het model van de karakteristieke 

eerste schuren in de Noordoostpolder zou dit type ontworpen kunnen worden met varia-

ties in grootte al naar gelang de behoefte.  

 

De heer RIDDER VAN RAPPARD legt uit dat niemand gedwongen kan worden dit model te 

gebruiken bij nieuwbouw, echter, wanneer het aantrekkelijk gemaakt wordt, heeft het 

kans van slagen. Als dit type schuur kan concurreren met andere schuren, zijn degenen 

die een schuur willen neerzetten graag bereid dit ontwerp als model te gebruiken. Het is 

heel goed mogelijk tegemoet te komen aan individuele eisen van een boer. Het model 

moet gezien worden als een soort module. Spreker is er geen voorstander van om de le-

ges kwijt te schelden, want dan zou de gemeente te kort komen.  

 

Tweede ronde 

 

De fracties van CDA, PvdA/GroenLinks, ChristenUnie/SGP, VVD, ONS en Van de Belt kie-

zen voor het voorstel als hamerstuk.  

 

De heer TUINENGA (PU) kiest voor bespreekpunt. Omdat spreker beseft dat de PU de 

enige partij is, zal waarschijnlijk bij het voorstel in de raadsvergadering de vermelding 

dat de PU heeft tegengestemd, voldoende zijn.  

 

De VOORZITTER wil voor de sluiting van de vergadering, het afscheid van commissiegrif-

fier W.K. Vaartjes met woorden van dank en een bloemetje, memoreren. Zijn plaats zal 

worden ingenomen door mevrouw D. Kattenberg.  
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Sluiting 

 

De VOORZITTER sluit de vergadering om 21.06 uur. 

 

 

 

Aldus vastgesteld in de vergadering van 7 april 2008 

 

 

 

De griffier,         De voorzitter,  


